



HAUT-COMMISSARIAT AUX DROITS DE L'HOMME • OFFICE OF THE HIGH COMMISSIONER FOR HUMAN RIGHTS

PALAIS DES NATIONS • 1211 GENEVA 10, SWITZERLAND

www.ohchr.org • FAX: +41 22 917 9008 • E-MAIL: hrcspecialprocedures@ohchr.org

Subject: Applications for thirteen vacancies of mandate holders to be appointed at the 43rd session of the Human Rights Council

The Secretariat of the Human Rights Council presents its compliments to all Permanent Missions to the United Nations Office at Geneva, international organizations or their offices, national institutions, non-governmental organizations and other human rights bodies, and has the honour to inform them that the following thirteen mandate holders are to be appointed at the forty-third session of the Council (24 February to 20 March 2020):

1. **Expert Mechanism on the Rights of Indigenous Peoples (EMRIP), member from the Arctic** [[HRC res. 33/25](#)]
2. **Expert Mechanism on the Rights of Indigenous Peoples (EMRIP), member from Asia** [[HRC res. 33/25](#)]
3. **Independent Expert on the effects of foreign debt and other related international financial obligations of States on the full enjoyment of all human rights, particularly economic, social and cultural rights** [[HRC res. 34/3](#)]¹
4. **Independent Expert on the enjoyment of all human rights by older persons** [[HRC res. 33/5](#)]¹
5. **Independent Expert on the situation of human rights in Somalia** [[HRC res. 39/23](#)]¹
6. **Special Rapporteur on adequate housing as a component of the right to an adequate standard of living, and on the right to non-discrimination in this context** [[HRC res. 34/9](#)]¹
7. **Special Rapporteur on contemporary forms of slavery, including its causes and its consequences** [[HRC res. 33/1](#)]¹
8. **Special Rapporteur on extreme poverty and human rights** [[HRC res. 35/19](#)]
9. **Special Rapporteur on the right to food** [[HRC res. 40/7](#)]
10. **Special Rapporteur on the rights of indigenous peoples** [[HRC res. 33/12](#)]¹
11. **Special Rapporteur on the sale and sexual exploitation of children, including child prostitution, child pornography and other child sexual abuse material** [[HRC res. 34/16](#)]¹
12. **Special Rapporteur on the situation of human rights defenders** [[HRC res. 34/5](#)]¹
13. **Special Rapporteur on the situation of human rights in Myanmar** [[HRC res. 40/29](#)]¹

Individual applications, including a motivation letter, must be submitted and received by **17 October 2019 (12 noon Greenwich Mean Time / GMT)** through the on-line application procedure, which consists of (1) an online survey and (2) an application form in Word format. Updated information on the selection and appointment procedure is available at the following web page: <http://www.ohchr.org/EN/HRBodies/HRC/SP/Pages/Nominations.aspx>

In case of technical difficulties, the Secretariat may be contacted by email at hrcspecialprocedures@ohchr.org.

The Secretariat of the Human Rights Council avails itself of this opportunity to renew to all Permanent Missions to the United Nations Office at Geneva, international organizations or their offices, national institutions, non-governmental organizations and other human rights bodies the assurances of its highest consideration.

6 September 2019

¹ The appointment of these mandate holders will be made provided the mandates themselves are extended by the Human Rights Council.



HAUT-
COMMISSARIAT AUX DROITS DE L'HOMME • OFFICE OF THE HIGH COMMISSIONER FOR HUMAN RIGHTS
PALAIS DES NATIONS • 1211 GENEVA 10, SWITZERLAND
www.ohchr.org • FAX: +41 22 917 9008 • E-MAIL: hrcspecialprocedures@ohchr.org

Objet : Appel à candidatures pour treize titulaires de mandats devant être nommés lors de la 43^e session du Conseil des droits de l'homme

Le Secrétariat du Conseil des droits de l'homme présente ses compliments à toutes les Missions permanentes auprès de l'Office des Nations Unies à Genève, les organisations internationales ou leurs bureaux, les institutions nationales, les organisations non gouvernementales et autres organes des droits de l'homme et a l'honneur de les informer que les treize titulaires de mandats ci-dessous sont à pourvoir lors de la 43^e session du Conseil des droits de l'homme (24 février au 20 mars 2020):

1. **Mécanisme d'experts sur les droits des peuples autochtones (MEDPA), membre de l' Arctique** [[HRC res. 33/25](#)]
2. **Mécanisme d'experts sur les droits des peuples autochtones (MEDPA), membre de l'Asie**, [[HRC res. 33/25](#)]
3. **Expert indépendant chargé d'examiner les effets de la dette extérieure et des obligations financières internationales connexes des États sur le plein exercice de tous les droits de l'homme, en particulier des droits économiques, sociaux et culturels** [[HRC res. 34/3](#)]¹
4. **Expert indépendant chargé de promouvoir l'exercice par les personnes âgées de tous les droits de l'homme** [[HRC res. 33/5](#)]¹
5. **Expert indépendant chargé d'examiner la situation des droits de l'homme en Somalie** [[HRC res. 39/23](#)]¹
6. **Rapporteur spécial sur la question du logement convenable en tant qu'élément du droit à un niveau de vie suffisant ainsi que sur le droit à la non-discrimination dans ce domaine** [[HRC res. 34/9](#)]¹
7. **Rapporteur spécial sur les formes contemporaines d'esclavage, y compris leurs causes et leurs conséquences** [[HRC res. 33/1](#)]¹
8. **Rapporteur spécial sur les droits de l'homme et l'extrême pauvreté** [[HRC res. 35/19](#)]
9. **Rapporteur spécial sur le droit à l'alimentation** [[HRC res. 40/7](#)]
10. **Rapporteur spécial sur les droits des peuples autochtones** [[HRC res. 33/12](#)]¹
11. **Rapporteur spécial sur la vente d'enfants, la prostitution des enfants et la pornographie mettant en scène des enfants** [[HRC res. 34/16](#)]¹
12. **Rapporteur spécial sur la situation des défenseurs des droits de l'homme** [[HRC res. 34/5](#)]¹
13. **Rapporteur spécial sur la situation des droits de l'homme au Myanmar** [[HRC res. 40/29](#)]¹

¹ La nomination des titulaires de mandats se fera dans la mesure où les mandats concernés seront renouvelés par le Conseil des droits de l'homme.

Les candidatures individuelles, comprenant une lettre de motivation, devront être soumises et reçues au plus tard **le 17 octobre 2019 (midi temps moyen de Greenwich / GMT)** via la procédure de candidature en ligne, comprenant (1) un questionnaire à remplir sur internet et (2) un formulaire en format Word à télécharger. Des informations supplémentaires concernant la sélection et la nomination des titulaires de mandats sont disponibles au lien électronique suivant :

<http://www.ohchr.org/EN/HRBodies/HRC/SP/Pages/Nominations.aspx>

En cas de problèmes techniques, le Secrétariat peut être contacté par courrier électronique à hrespecialprocedures@ohchr.org.

Le Secrétariat du Conseil des droits de l'homme saisit cette occasion pour présenter à toutes les Missions permanentes auprès des Nations Unies à Genève, les organisations internationales ou leurs bureaux, les institutions nationales des droits de l'homme, les organisations non gouvernementales, et aux autres organes des droits de l'homme l'assurance de sa plus haute considération.

6 septembre 2019